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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 14/2013 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 11 DE NOVE MBRE 
DE 2013  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  14/2013  
Sessió: ordinària 
Data: 11 de novembre de 2013  
Horari: 11.30 a 14.15 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Riera Mascaró, Catalina 
2. Rufiandis Cabrer, Francisca 
3. Bover Sansó, Maria 
4. Sureda Rosselló, Sebastiana 
5. Sureda Fons, Maria Magdalena 
6. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Oliver Gomila, Miquel 
 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
- Regidor no adscrit 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Assisteixen a la sessió l’interventor acctal. Sr. Sebastià Nadal Fons, que s’absenta 
després del debat del punt núm. 7 de l’ordre del dia. 
 
Absències 
Sebastià Gaià Riera (excusa) 
 
Incidències 
Assisteixen a la reunió, en el punt 10 els tècnics Sra. Catalina Rosa Pons Taberner i 
l’enginyer municipal Sr. Noel Barceló Castela; i, en el punt 11 de l’ordre del dia, els 
tècnics del departament d’Urbanisme, Srs. Joan Antoni Salom i Antoni Planas i  Sra. 
Isabel Romero. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació acta 13/2013 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes d’octubre de 2013. 
3. Donant compte de l’informe de la Intervenció de Fons sobre seguidament del Pla 
d’Ajust, tercer trimestre 2013. 
4. Precs i preguntes. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
5. Designació festes locals 2014 a l’àmbit del terme municipal de Manacor. 
6. Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
7. Contractació del servei de neteja viària, recollida i transport de residus urbans, 
recollida selectiva i gestió de l‘ecoparc i parcs verds del terme municipal de Manacor. 
8. Canvi de denominació de diversos carrers de Manacor. 
9. Desestimació de compatibilitat per exercir segona activitat en el sector privat. 
10. Contractació del sistema integral d’enllumenat públic exterior del municipi de 
Manacor.  
11. Aprovació provisional de la modificació de les  NNSS sobre usos esportius polígons 
de serveis de Manacor. 
 
Diversos 
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12. Moció del Grup Municipal Socialista per a la resolució del conflicte educatiu a les Illes 
Balears. 
13. Moció del Grup Municipal d’Esquerra Republicana per rebutjar la instal·lació d’un 
camp solar de 60 MW a Santa Cirga.  
 
Moció d’urgència 
Única. Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Lectura i aprovació acta 13/2013 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió del Ple de l’Ajuntament núm. 13/2013 ordinària celebrada el 
passat 14 d’octubre de 2013. 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes d’octubre de 2013 
 
La Sra. Fernández Rubí demana a que es refereix el decret inscrit amb el núm. 
2794/2013 sobre creació d’un fitxer per a la gestió del servei d’aigua. 
 
El secretari, a requeriment de la batlia, explica que l’Ajuntament, d’acord amb la Llei 
orgànica de protecció de dades de caràcter personal, ha de crear el fitxer i inscriure’l a 
l’Agència de Protecció de Dades, ja que és el titular, i que la SAM s’encarregarà de la 
seva gestió. 
 
La Sra. Fernández Rubí demana informació sobre el decret inscrit amb el núm. 
3008/2013, procedent de Medi Ambient, i que fa referència a una subvenció per a 
contenidors.  
 
El Sr. Amer Artigues respon que l’Ajuntament ha demanat una subvenció a la 
Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori, si bé l’Ajuntament no té 
confirmació que l’obtindrà. 
 
El Sr. Oliver Gomila reclama informació sobre dos decrets que declaren fallits ingressos 
municipals, un de 340.000 euros i un altre de 375.000 euros. 
 
El batle contesta que els conceptes pels quals es declaren crèdits incobrables són 
diversos, com per exemple que no s’ha trobat al titular, defectes de forma, etc., però que 
tots estan informats per Intervenció i que està disposat a donar-li tota la informació que 
estimi en una propera comissió informativa. 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes d’octubre de 2013, inscrites amb els números 2791/2013 al 
3157/2013, ambdós inclosos. 
 
 
3. Donant compte de l’informe de la Intervenció de Fons sobre seguidament del Pla 
d’Ajust, tercer trimestre 2013, 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica l’informe d’Intervenció. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’informe de l’Interventor acctal. Sr. 
Sebastià Nadal Fons, sobre seguiment de l’execució del Pla d’Ajust corresponent al 
tercer trimestre 2013, del qual s’ha remés la corresponent informació al Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques, provisionalment, a data 30 de setembre de 2013 
i, per tant, pendent de la liquidació definitiva. 
 
 
4. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republiicana el 7 de novembre de 2013, 
amb el número 16474 del RGE: 

“1. Fa mesos la Policia Local va elaborar un estudi sobre els guals permanents 
falsos.  Quina feina s’ha fet fins a dia d’avui a partir d’aquest estudi? 
2. Està obert l’equip de govern a permetre, com fins ara, que es pugui fer algun 
tipus de casaments a les oficines municipals, no tots, a preu zero o simbòlic? 
3. Dins els mesos de vigència de l’ORA a Portocristo s’han pogut veure a la 
zona de l’assecador de xarxes alguns aparcacotxes furtius.  Ha fet res 
l’Ajuntament per evitar-ho? 
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 7 de novembre de 2013”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que l’informe sobre els guals està finalitzat i que hi ha 
2015 guals correctes i 763 que no han estat autoritzats per l’Ajuntament.  Indica que la 
Policia ha retirat 25 plaques de guals que no tenien distintiu municipal i que els 
propietaris han llevat 22.  Finalment, assenyala que l’Ajuntament ha preparat un escrit 
per avisar a la gent de l’obligació de retirar les plaques de guals no autoritzades i 
informar-los dels requisits per obtenir el permís de gual. 
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El Sr. Llodrà Gayà creu que s’ha tardat molt en elaborar l’informe, però que, de totes 
formes, anima a l’equip de govern a fer complir la normativa. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El batle li respon que en els darrers anys s’ha incrementat, d’una forma molt notable, el 
nombre de casaments a l’Ajuntament de Manacor, que procedeixen de tota Mallorca. 
Destaca que el cost del casament no només són els deu minuts de l’acte, sinó que també 
implica tramitar un important documentació, per la qual cosa entén que la taxa ha de 
cobrir el seu cost real.  
 
El Sr. Llodrà Gayà comenta que l’Ajuntament podria optar per concedir una bonificació 
als residents, com es fa en altres serveis, si bé entén que és de dubtosa legalitat.  Per 
altra banda, anuncia que presentarà al·legacions a les ordenances fiscals. 
 
El batle contesta que està disposat a estudiar la possibilitat d’aprovar una bonificació als 
residents, sempre que sigui legal. 
 
3a Pregunta: L’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó assevera que des del mes de maig s’ha implantat l’ORA en aquesta 
zona i esperava que els “gorrillas” desapareguessin.  Assenyala que la Policia Local ha 
actuat identificant a les persones que realitzaren l’activitat, però que poca cosa més 
poden fer. 
 
El Sr. Llodrà Gayà insisteix que s’hauria de cercar una solució davant aquest problema, 
atès que la situació dona molta mala imatge de la zona portuària. 
 
El Sr. Gomila Capó coincideix que els “gorrillas” no donen bona imatge, però que 
l’Ajuntament no pot fer gaire cosa. 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-IV-EM el 8 de novembre de 2013, amb el núm. 
16529 del RGE: 

“1- Al delegat de Son Macià:  Quina valoració fa del tancament del trànsit rodat 
de la Plaça de Son Macià que s’ha produït els mesos d’estiu?  Té intenció 
d’aplicar l’acord entre els grups municipals sobre el tancament de la plaça cada 
estiu a partir de l’any que ve? 
2- A la delegada de recursos humans: Des de la incorporació de Bel Febrer a un 
dels càrrecs de lliure designació d’aquest Ajuntament, no hem tengut 
coneixement de les funcions que du a terme.  Quines són aquestes funcions? 
3- Al delegat de serveis generals: Quina valoració fa de les terrasses de bars que 
ocupen vials o aparcaments amb tarimes?  Hi ha hagut incidències? 



 6

4- Al delegat de medi ambient:  Existeix un cens de palmeres infectades al 
municipi de Manacor pel becut vermell?  Quin és el procediment que es segueix 
o s’ha de seguir tant si es tracta d’una palmera particular com de l’Ajuntament? 
Miquel Oliver Gomila 
Regidor del grup municipal PSM-IV-EM 
Manacor, 6 de novembre de 2013”. 

 
1a Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Perelló Román contesta que la valoració del tancament del trànsit rodat de la 
plaça de Son Macià és positiva i que l’any vinent es tornarà a tancar. 
 
El Sr. Oliver Gomila comparteix la percepció del Sr. Perelló Román i que, en general, la 
gent està contenta del tancament al trànsit rodat de la plaça. 
 
El Sr. Perelló Román confirma que a principi va haver alguna persona que s’oposava, 
però que, finalment, ha estat acceptat pràcticament de forma unànime. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
 
El batle respon que és un càrrec adscrit a la batlia i que s’encarrega del seu 
assessorament personal, amb el seguiment de la gestió dels recursos humans.  Recalca 
que les seves tasques són d’assessorament i de coordinació, i que és una persona 
totalment entregada al seu treball. 
 
El Sr. Oliver Gomila no dubta de la capacitat de fer feina de la Sra. Febrer, però no té 
clares les funciones que desenvolupa, per la qual cosa intentarà parlar amb la persona 
afectada. 
 
El batle manifesta que els resultats de la nova organització de recursos humans molt 
prest es veuran i que l’Ajuntament disposarà d’un document definitiu en matèria de 
personal. 
 
3a Pregunta: L’exposa el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Mateu Capllonch contesta que valora positivament les terrasses dels bars que 
ocupen els vials o aparcaments en tarimes, i que no hi ha hagut cap incidència 
destacable. 
 
El Sr. Oliver Gomila convida al delegat a fer un seguiment d’aquestes ocupacions, 
especialment a la zona costanera, i li recorda que moltes vegades s’incompleix 
l’obligació de deixar un pas per als vianants, especialment per les persones amb alguna 
minusvalua.  
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El Sr. Mateu Capllonch es compromet a fer un seguiment d’aquestes ocupacions de via 
pública i reconeix que a la vorera del mar s’ha produït algun problema molt puntual que 
s’ha solucionat per la Policia Local. 
 
4a Pregunta: L’explica el Sr. Oliver Gomila. 
 
El batle manifesta que es contestarà per escrit o en la propera comissió. 
 
*Presentada el 8 de novembre de 2013, amb el núm. 16530 del RGE, pel Grup 
Municipal Socialista: 

“1. Quantes vegades s’ha reunit el Consell Escolar Municipal d’ençà que es 
renovaren els seus membres l’any 2011? Per quin motiu?  Fan comptes 
convocar-lo? 
2. Com valora l’equip de govern la notícia del projecte de construcció d’un nou 
pont i l’ampliació del port esportiu de Porto Cristo? 
3. Per quin motiu l’equip de govern decideix rectificar i pren la decisió de 
congelar els impostos contemplats al pressupost de 2014, un cop han estat 
aprovats inicialment, i no ho comunica a l’oposició? 
Manacor, 8 de novembre de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Nadal Santandreu. 
 
El Sr. Flores Pineda assenyala que no s’ha reunit el Consell Escolar des del 2011.  Fa 
esment que el passat mes de juny s’intentà convocar-lo, però es va comprovar que una 
gran part dels seus membres havien perdut la seva condició de representats del Consell 
Escolar, i que ara s’està en un procés de renovació.  Recalca que les persones que han 
de formar part del Consell Escolar han de tenir temps i ganes de treballar.  Finalment 
diu que està obert a escolar qualsevol suggeriment. 
 
El Sr. Nadal Santandreu recrimina al delegat que no s’hagi convocat el Consell Escolar 
des del mes de novembre de 2011, quan hi ha hagut molts de problemes en matèria 
educativa.  Li estranya que en el mes de juny s’intentés convocar un Consell Escolar i a 
ell com a membre no se’l va convocar.  Creu que l’Ajuntament ha de conèixer el parer 
dels pares i mares dels nins i nines així com del professorat. 
 
El Sr. Flores Pineda argumenta que l’Ajuntament sempre ha comptat amb la comunitat 
educativa i que, amb relació a la constitució del Consell Escolar, s’ha reclamat la 
designació del seu representant i fins ara només han contestat tres centres. 
 
2a Pregunta: La realitza la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El batle respon que no sap a quin projecte es refereix la Sra. Hinojosa Abenza. 
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La Sra. Hinojosa Abenza es reconforta que no és l’únic grup polític que desconeix 
aquest projecte, que s’ha anunciat a la premsa, i que té previst una inversió de 40 
milions d’euros. 
 
El batle reitera que no té coneixement del projecte, ni oficialment ni extraoficialment. 
 
3a Pregunta: L’exposa la Sra. Fernández Rubí. 
 
El batle contesta que l’equip de govern té la potestat si considera convenient congelar 
els tributs municipals i recorda que el mateix dia que va prendre la decisió de no 
incrementar els tributs municipals ho comunicà telefònicament a tots els representants 
dels grups municipals. 
 
La Sra. Fernández Rubí afirma que la premsa va tenir notícies de la congelació dels 
tributs municipals abans que els grups municipals, i, fins i tot, el Diari El Mundo es va 
posar en contacte amb ella i desconeixia el nou criteri del batle.   Fa esment que el seu 
grup ha presentat una al·legació als pressupostos. 
 
El batle recrimina a la Sra. Fernández Rubí la falta de responsabilitat per presentar una 
al·legació als pressupostos, quan no s’ajusta a la legalitat, que persegueix únicament 
aturar el procediment d’aprovació automàtica. 
 
* Presentades pel Grup Municipal del Partit Popular de Manacor el 8 de novembre de 
2013, amb el núm. 16579 del RGE: 

“1.- Pot informar-nos s’equip de govern, sobre es manteniment de sa xarxa de 
camins rurals del municipi de Manacor? 
2.- Ens podria informar, aquest govern, de s’evolució i situació actual de la 
municipalització de sa xarxa i servei d’aigua potable de Manacor? 
3.- Què ha fet, o té previst fer s’equip de govern, per a millorar sa circulació dels 
carrers entorn de l’IES Manacor, i que afecta a ses barriades de Son Fangos i Ses 
Tapareres? 
Manacor, 8 de novembre de 2013  
Antoni Sureda Fons 
Portaveu del Grup Municipal Partit Popular de Manacor”. 

 
1a Pregunta: L’efectua el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana si la pregunta va referida als 800 quilòmetres de camins 
rurals o a uns camins concrets. 
 
El Sr. Sureda Fons respon que es refereix a tots els camins que, en general, no estan ben 
conservats. 
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El Sr. Mateu Capllonch recorda al Sr. Sureda Fons que ja va fer una pregunta molt 
semblant i li diu que no dubti que l’Ajuntament intenta mantenir en bon estat tots els 
camins municipals. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que no hi ha cap novetat important i està content de 
l’interès del grup municipal per la gestió del servei d’aigua.  Assenyala que el proper dia 
15 de novembre, la societat municipal assumirà la gestió del servei de proveïment i 
sanejament d’aigua del nucli urbà de Manacor. 
 
El Sr. Sureda Fons agraeix la informació i indica que en tots els plenaris el seu grup 
demanarà informació sobre la gestió d’aquest servei públic. 
 
El Sr. Amer Artigues manifesta que no tindrà cap inconvenient en respondre totes les 
preguntes que li formulin i reclama al PP que proposi un representant en el Consell 
d’Administració de la SAM. 
 
El Sr. Sureda Fons recorda al Sr. Amer Artigues que el seu representant està proposat 
però encara la Junta General no l’ha nomenat. 
 
3a Pregunta: L’exposa el Sr. Sureda Fons. 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica que l’entorn de l’IES Manacor és una zona amb una 
circulació molt complicada i que s’està estudiant llevar un doble sentit a un carrer, 
sempre que hi hagi una fonamentació tècnica.  Finalment convida a tots els grups 
municipals a presentar suggeriments i propostes per millorar la circulació. 
 
El Sr. Sureda Fons creu que amb la proposta de la Sra. Sureda Rosselló no es resoldrà el 
problema de circulació i estima que seria més adient construir un vial que uneixi el camí 
de ses Tapereres amb el de son Fangos;  així com també seria convenient crear uns 
aparcaments públics. 
 
El batle recorda al Sr. Sureda Fons que els problemes de circulació actuals són els 
mateixos que els de fa un any, i que la corporació coneixia perfectament que existirien 
quan es decidí construir l’IES de Manacor a son Fangos.  Argumenta que la proposta 
del Sr. Sureda Fons és totalment inviable perquè aquest  camí no es pot construir 
legalment per una zona verda o per sòl rústic.  Reclama que el Govern de les Illes 
Balears el primer que hauria de fer és pagar a l’Ajuntament la diferència d’IVA en la 
construcció dels centres escolars.  
 
PRECS I PREGUNTES ORALS  
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La Sra. Fernández Rubí demana al batle que informi sobre la compareixença de la 
consellera d’Educació en el Parlament i prega que es convoquin de manera regular la 
Comissió Informativa General, el Consell d’Administració de la SAM, la Junta de 
Districte de Porto Cristo, la Comissió Negociadora, etc. 
 
El batle contesta a la Sra. Fernández Rubí en el sentit que la normativa local preveu la 
possibilitat de convocar de forma extraordinària les sessions dels òrgans col·legiats;   de 
fet, el Grup Municipal Socialista ha demanat, alguna vegada, que els pressupostos 
s’aprovin en un ple extraordinari.  Pel que fa a la pregunta, assenyala que no va poder 
assistir al Parlament però que, de les notícies que disposa, la consellera no va dir la 
veritat.  
 
La Sra. Riera Mascaró, que manifesta que assistí a la sessió del Parlament de les Illes 
Balears, lamenta que la consellera d’Educació digués moltes mentides. 
 
 
5. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre designació festes locals 2014 
a l’àmbit del terme municipal de Manacor  
 
La Sra. Riera Mascaró defensa el dictamen de la Comissió Informativa. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport a la proposta de festes locals de 2014. 
 
El Sr. Oliver Gomila també està d’acord amb el dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Determinar com a festes locals de l’àmbit del municipi de Manacor per al calendari 
laboral de 2014 les següents dates: 

 
Terme de Manacor, amb excepció del nucli de Porto Cristo: 

• 17 de gener, Sant Antoni 
• 21 d’abril, Dilluns de Pasqua 

 
Nucli de Porto Cristo 

• 17 de gener, Sant Antoni 
• 16 de juliol, Festa del Carme 

 
2n. Comunicar aquest acord al Govern de les Illes Balears, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat, Direcció General de Treball i Salut Laboral, als efectes de la confecció, 
per a l`àmbit de les Illes Balears, del calendari laboral per a l’any 2014. 
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6. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre reconeixement extrajudicial 
de crèdits 
 
La Sra. Sureda Rosselló explica els reconeixements extrajudicials. 
 
El Sr. Oliver Gomila pregunta perquè hi ha factures dels 2012. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que són factures del 2012, però que es varen presentar 
enguany. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i el Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 

I 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per correspondre a un exercici 
pressupostari posterior al que li correspondria la seva aplicació, i, en conseqüència, 
aprovar les factures que seguidament es relacionen, presentades per la mercantil MIFU 
SA, amb CIF núm. A-07-130.578, corresponents a subscripcions de l’Ajuntament de 
Manacor del període 01.01.2012 a 31.12.3012 de la publicació Ultima Hora i de la 
publicació ARA – Balears, per un import total de 2.642,50 euros (IVA inclòs): 
 
Data Núm. factura Concepte Import 
01.02.2012 MS/819407/07FS Subscripció Biblioteca Manacor any 

2012. Ultima Hora 
 

330,00 € 
01.01.2012 MS/819387/07FS Subscripció Biblioteca Porto Cristo any 

2012. Ultima Hora 
 

330,00 € 
01.01.2012 MS/819313/07FS Subscripció Ajuntament any 2012. Ultima 

Hora 
330,00 € 

01.01.2012 MS/819490/07FS Subscripció Serveis Generals any 2012. 
Ultima Hora 

330,00 € 

02.01.2012 MS/821024/07FS Subscripció Biblioteca Porto Cristo any 
2012. Ara – Balears 

 
264,50 € 

02.01.2012 MS/821021/07FS Subscripció Biblioteca Manacor any 
2012. Ara – Balears 

 
264,50 € 

02.01.2012 MS/820960/07FS Subscripció Ajuntament any 2012. Ara – 
Balears 

264,50 € 

02.01.2012 MS/821068/07FS Subscripció Ajuntament Batlia any 2012. 
Ara – Balears 

 
264,50 € 

02.01.2012 MS/821022/07FS Subscripció Ajuntament Dep. Cultura, 
Educació i NL any 2012. Ara - Balears 

 
264,50 € 

  Total import 2.642,50 € 
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II 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, en conseqüència, aprovar les 
factures que seguidament es relacionen, presentades per la mercantil Electro Hidraulica 
Manacor SA, amb CIF núm. A-57675340, per reparacions i subministrament de 
materials efectuades al col·legi Es Canyar de Manacor, per un import total de 4.660,63 
euros, IVA inclòs: 
 
Núm. 
factura 

Data factura concepte Import 

3.385 02.09.2013 Reparació fuga aigua tuberia calefecció en cuina 136,35 € 
3.388 02.09.2013 Reparació fuga aigua tuberia gimnàs 92,82 € 
3.387 02.09.2013 Substitució inodors i griferia lavabos 3.350,31 € 
3.389 02.09.2013 Canvi alimentació aigua freda des del dipòsit 517,23 € 
3.386 02.09.2013 Substitució sifons lavabo i reparació grup de pressió 563,92 € 
  Total import 4.660,63 € 
 

III 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit que es dirà, per ser despeses fora de contracte, i, 
per tant, aprovar la factura núm. 391085208 de data 08.08.2013, presentada per la 
mercantil Schindler SA, pel servei de manteniment de l’ascensor del Centre d’Educació 
Infantil Talaiot, de S’Illot, corresponent al període 01.01.2013 al 28.02.2013, per un 
import total de 439,52 euros. 
 

IV 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, per tant, aprovar la factura  núm. 
4-A-2013, de data 1 de setembre de 2013, presentada pel Sr. José Isidro Martín Villalba, 
amb NIF 18.225.664-G, en concepte de lloguer corresponent al local comercial ubicat al 
carrer Estribord, núm. 21-baixos-esquerra, de Porto Cristo, període setembre 2013, per 
un import de 847 euros (IVA inclòs). 
 
 
7. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre contractació del servei de 
neteja viària, recollida i transport de residus urbans, recollida selectiva i gestió de 
l‘ecoparc i parcs verds del terme municipal de Manacor 
 
El Sr. Amer Artigues comenta el dictamen i indica que la nova contractació s’ajusta a la 
normativa europea, si bé creu que hauria estat millor per prestar el servei fixar un 
termini de vuit anys i no de quatre, ja que permetria que es prestés el servei en 
maquinària nova i possibilitaria per tant la seva amortizació.    
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El Sr. Llodrà Gayà manifesta que no s’oposarà i només s’abstindrà, donant un vot així 
de confiança i es mostra obert a col·laborar en l’execució del contracte. 
 
El Sr. Oliver Gomila justifica l’abstenció per la complexitat del concurs i no dubta que 
s’ha fet una bona feina, per la qual cosa agraeix als tècnics la feina feta, i confia en la 
reducció del cost del servei. 
 
El Sr. Nadal Santandreu anuncia la seva abstenció, i estima que el plec està molt ben 
elaborat pels tècnics municipals, si bé demana l’aclariment de diversos aspectes del 
plec.  En primer lloc, com es preveu fer la recollida selectiva d’envasos lleugers, la qual 
s’hauria de potenciar perquè l’Ajuntament obtingués un benefici;  tampoc li queda clar 
com es farà la recollida dels restes de poda, a l’igual que no se sap quina maquinària 
s’exigirà al concessionari.  
 
El Sr. Sureda Fons indica que el seu grup s’abstindrà, com ja va advertir en la Comissió 
Informativa, i creu que els contenidors de recollida selectiva haurien de ser mes grossos 
per abaratir el cost de recollida. 
 
El Sr. Amer Artigues respon al Sr. Nadal Santandreu que no està prevista la recollida 
d’envasos lleugers, sinó que es faran les corresponents aportacions en els contenidors de 
vidre, paper i de FROM.   Respecte a les restes de poda, es recolliran en les mateixes 
dates que les de recollida mobiliària.  Pel que fa a la maquinària, es puntuarà segons la 
que proposi el nou contractista.   Al Sr. Sureda Fons li diu que els contenidors grossos 
que actualment s’utilitzen per la recollida selectiva, tenen  un important inconvenient, ja 
que només es poden situar en uns quants punts ja que tenen que ser recollits amb un 
camió grua; en canvi, si els contenidors són més petits, es podran instal·lar en més llocs 
de la població i són més fàcils de recollir.    Creu necessari que s’ha d’incrementar i 
potenciar el reciclatge dels residus.  
 
El batle recorda que s’ha ofert a un membre de l’oposició el formar part de la Mesa de 
Contractació, el qual serà el Sr. Oliver Gomila.   Afirma que el nou contracte s’ajusta a 
les directrius de la Unió Europea, i així ho han informat els juristes de l’Ajuntament.    
Mostra el seu optimisme en el nou sistema de contractació, que redundarà en benefici de 
Manacor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i el Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 
1r.  Procedir a la tramitació de l’expedient de contractació  per a la prestació dels serveis 
de neteja viària, recollida i transport de residus urbans, recollida selectiva i gestió de 
l’ecoparc i parcs verds del terme municipal de Manacor, mitjançant procediment obert, 
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selecció de l’adjudicatari en funció a diversos criteris, tramitació ordinària, i subjecte a 
regulació harmonitzada. 
                        
2n. Aprovar el plec de clàusules administratives particulars, el plec de prescripcions 
tècniques i l’estudi econòmic financer que regirà la contractació esmentada, per una 
durada de 4 anys a comptar del dia de la data de formalització del contracte, prevista pel 
dia 1 de gener de 2014, en cas de formalitzar-se amb posterioritat a aquesta data, es 
mantindrà la vigència inicial de 4 anys a comptar del dia de la formalització del 
contracte amb el reajustament d’anualitats que correspongui, amb possibilitat de poder 
prorrogar anualment per 2 anys més, sense que la durada total del contracte,  incloses 
les pròrrogues, pugui excedir de 6 anys, amb un pressupost màxim anual de licitació 
corresponent al primer any natural de 2.810.716 euros, més el 10% d’IVA (281.071,60 
€) com partida independent. Cost total anual per a l’Administració corresponent al 
primer any natural:  3.091.787,60 euros. 
 
El valor total estimat del contracte és de 18.336.313,30 € IVA exclòs, sense perjudici 
quan resulti procedent de l’import equivalent per aplicació de la revisió de preus (pel 
càlcul d’aquest import de conformitat amb l’article 88.1 del TRLCSP s’ha tingut en 
compte l’import de les possibles modificacions previstes en aquest plec que poden 
produir-se). 
 
3r. Fixar i establir els compromisos de despeses pel contracte administratiu de serveis 
de neteja viària, recollida i transport de residus urbans, recollida selectiva i gestió de 
l’ecoparc i parcs verds del terme municipal de Manacor a subscriure per als exercicis 
2014, 2015, 2016 i 2017 per les anualitats i imports que s’assenyalen : 

• Anualitat 2014:  2.810.716 euros més el 10% d’IVA = 3.091.787’60 euros 
• Anualitat 2015:  2.964.663 euros més el 10% d’IVA = 3.261.129’30 euros 
• Anualitat 2016:  2.964.663 euros més el 10% d’IVA = 3.261.129’30 euros 
• Anualitat 2017:  2.964.663 euros més el 10% d’IVA = 3.261.129’30 euros 
 

4r. Consignar en el pressupost de l’exercici 2014 i en els pressupostos següents les 
quantitats previstes en l’apartat anterior per fer front a les despeses derivades del 
contracte administratiu de serveis que es formalitzi, havent de ser objecte els 
compromisos econòmics d’adequada i independent comptabilització. 
 
5. Condicionar la despesa prevista a executar en el proper exercici a l’existència de  
crèdit adequat i suficient dintre del pressupost de l’exercici següent, atès que es tracta 
d’un expedient de tramitació anticipada de la despesa plurianual, respecte del qual no es 
requereix consignació pressupostària per formalitzar el contracte, però sí a l’exercici en 
que s’ha d’iniciar la seva execució. 
 
6. Aprovar l’obertura del procediment de licitació mitjançant publicació d’anunci en el 
DOUE per un termini de cinquanta dos dies naturals, a comptar des de la data 
d’enviament de l’anunci del contracte a l’Oficina de Publicacions de la Comissió 
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Europea, al BOE i al BOIB, comptant però el termini de presentació de proposicions a 
partir de la data d’enviament de l’anunci de licitació a l’Oficina de Publicacions de la 
Comissió Europa.   Amb caràcter simultani s’exposa al públic el plec de clàusules 
administratives que ha de regir la contractació a efectes de reclamacions contra 
l’esmentat plec que es podran presentar en el termini de 10 dies naturals a comptar del 
dia següent a la publicació de l’anunci de licitació en el BOIB 
 
 
8. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre canvi de denominació de 
diversos carrers de Manacor 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer defensa el dictamen, i afirma que, en definitiva, es tracta de 
complir la Llei de la memòria històrica en aquesta primera fase i, en la segona, 
designaran els noms  als carrers innominats.   Dona les gràcies a tots els grups per la 
seva participació en la Ponència de noms de carrers. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reconeix que avui és un gran dia per a Manacor després de 74 anys, i 
que aquest canvi de noms s’aprovarà amb un gran consens.    Agraeix a la delegada, als 
companys de la Ponència i al secretari Sr. Antoni Ferrer el treball que s’ha fet per 
canviar aquests noms que es proposen. 
 
El Sr. Oliver Gomila s’adhereix a les paraules del Sr. Llodrà Gayà, i afirma que 
l’aprovació d’aquest canvi de noms recupera la justícia a Manacor.  Diu que encara no 
està tancat el procés de canvi de nom, perquè encara hi ha molts de carrers innominats.  
Dona l’enhorabona al Sr. Ferrer per la seva direcció en posar les bases i criteris per fixar 
els noms dels carrers. 
 
El Sr. Nadal Santandreu creu que avui és un dia d’enhorabona per a tot Manacor per 
desplaçar els noms de l’etapa franquista.  Destaca el gran consens que s’ha arribat amb 
aquest canvi de nom.  Dona la seva enhorabona al Sr. Antoni Ferrer i anima a la gent a 
participar en l’elaboració de la denominació dels carrers innominats.  
 
El Sr. Sureda Fons anuncia que el seu grup municipal votarà en contra, no perquè 
estiguin en desacord amb la necessitat de canviar els noms, sinó per les molèsties que 
aquests canvis produiran als veïnats dels carrers afectats, i recorda, per exemple, que 
hauran de canviar-se el DNI, carnet de conduir, etc. 
 
El Sr. Amer Artigues es mostra satisfet per l’acord arribat i no comparteix l’opinió del 
Sr. Sureda Fons.  Estima que ja era hora de suprimir els noms amb referències 
franquistes.    
 
El batle dona les gràcies a totes les persones que han participat en els treballs de la 
Ponència i considera que el dia d’avui és importantíssim, ja que amb aquest acte es 
cerca la convivència i la justícia.   Critica la posició del PP i li demana expressament 
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que seria necessari retirar el Projecte de llei de símbols i no compren com pot votar en 
contra de retirar de Manacor els noms de carrers franquistes.   Demana al grup del Partit 
Popular que canviï de parer i voti a favor. 
 
El Sr. Sureda Fons reitera que en cap moment ha dit que no s’hagin de canviar els 
carrers proposats, sinó que ara considera que no és convenient pels perjudicis que 
ocasionarà a la ciutadania;  a més a més, creu que abans de canviar-los s’hauria d’haver 
consultat amb els veïnats dels carrers afectats.  Afirma que els polítics estan per donar 
solucions i no per crear més problemes. 
 
El batle destaca que la Llei de memòria històrica obliga a suprimir els carrers que facin 
referència a l’etapa de la Guerra Civil i la Dictadura, i que l’Ajuntament, per tant, ha de 
complir la Llei.  Recrimina al PP de fer una llei per llevar els símbols que són de 
Mallorca. Declara que avui a l’Ajuntament tots els grups estan d’acord excepte el del 
PP. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM , Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana i el Sr. Perelló 
Román ) i tres en contra (Partit Popular de Manacor)  
 
1r. Aprovar el canvi de les vies públiques que seguidament s’indicaran per la nova 
denominació que consta a la relació: 
 
Nom actual       Nova denominació    
1.   Carrer d'Antoni Duran    Carrer del Centre  
2.   Carrer d'Antoni Pascual    Carrer de la Sínia dels Frares 
3.   Carrer d'en Bartomeu Sastre   Carrer de l'Àngel  
4.   Carrer del Capità Cortès (1er tram)*  Carrer de s'Hort de la Vila 
5.   Carrer d'en Guillem Planissi   Carrer del Lliri  
6.   Carrer d'en Joan Prohens    Carrer de l'Enginyer Barceló 
7.   Plaça de l'Enginyer Barceló   Plaça de la Rectoria  
8.   Carrer d'en Joan Segura    Carrer del Mercadal  
9.   Plaça d'en Jordi Caldentey   Plaça de na Camel·la  
10. Carrer d'en José López    Carrer del Bonjesús  
11. Carrer d'en Modest Codina   Carrer de Conilles  
12. Carrer d'en Pere Morey    Carrer d'en Venturós  
13. Carrer d'en Pere Riera    Carrer d'Aragó  
14. Carrer de Ramon Franco    Carrer de na Freda  
15. Carrer d'en Jordi Sureda    Avinguda dels Pins de sa Torre 
16. Avinguda de Salvador Juan   Avinguda des Tren  
17. Plaça de Primo de Rivera    Plaça de Gabriel Galmés 
18. Carrer d'en Pere Llull    Carrer de Miquel Porcel, pedagog 
19. Carrer d'en Sebastià Planissi   Carrer de Carlos Gómez, mestre 
20. Carrer de Brunete     Carrer de les Comares 
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21. Carrer d'en Capità Cortès (2n tram)*  Carrer de Rafel Ferrer Massanet 
22. Carrer d'en Martí Bassa    Carrer de Manuel Morales 
 
*El primer tram del carrer és el que va des de la plaça de Ramon Llull fins al carrer 
d'Oviedo, i el segon tram és el que va des del carrer de Bailén fins a l'avinguda del Parc. 
 
2n. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, així com comunicar-lo 
als organismes que correspongui. 
 
 
9. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre desestimació de 
compatibilitat per exercir segona activitat en el sector privat 
 
La Sra. Riera Mascaró defensa el dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per denou vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Partit Popular de Manacor, Grup Municipal Socialista, Esquerra Republicana i el 
Sr. Perelló Román) i una abstenció (PSM-IV-EM): 
 
Denegar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Javier Carrasco Lara, arquitecte municipal, 
per exercir una segona activitat en el sector privat, atès que, d’acord amb l’informe 
tècnic emès per la cap del Departament de Recursos Humans que consta a l’expedient, 
es pot veure compromesa la imparcialitat i independència de l’exercici de les funcions 
d’arquitecte municipal de l‘Ajuntament de Manacor, a més de percebre un complement 
específic de quantia superior al 30% de les retribucions específiques. 
 
 
10. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre contractació del sistema 
integral d’enllumenat públic exterior del municipi de Manacor 
 
El batle presenta una esmena “in voce” de suprimir el punt núm. 7 del dictamen en 
relació a la delegació de la competència de contractació en batlia. 
 
L’esmena és aprovada per unanimitat i queda suprimit el punt núm. 7 del dictamen 
sobre “Delegar a la batlia presidència l’adjudicació d’aquest contracte, així com la 
resolució de les reclamacions i possibles incidències que s’interposin durant el 
procediment de contractació i que correspongui la seva resolució a l’òrgan de 
contractació”. 
 
El Sr. Mateu Capllonch defensa el dictamen i fa esment que també ha participat el Sr. 
Amer Artigues com a responsable de la delegació de Medi Ambient.  Explica que 
l’enginyer i ell personalment varen visitar l’Ajuntament de Mérida per comprovar la 
gestió d’aquest tipus de contracte i varen concloure que els resultats són positius. 
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El Sr. Llodrà Gayà considera que amb aquest contracte s’aconseguirà una millora per al 
medi ambient, si bé s’hauria d’haver aprovat abans.  Anuncia que votarà a favor, ja que 
fins i tot l’equip de govern ha acceptat un suggeriment que va presentar en la comissió 
informativa. 
 
El batle està disposat a que hi  hagi un membre en la Mesa de Contractació. 
 
El Sr. Amer Artigues, en relació a la proposta del batle, indica que tots els regidors 
poden participar en la Mesa de Contractació. 
 
El Sr. Oliver Gomila estima molt interessant aquesta contractació perquè suposarà una 
reducció del consum energètic i un important avantatge econòmica d’aquí deu anys.  
Dona l’enhorabona als tècnics pels treballs fets. 
 
El Sr. Nadal Santandreu dona l’enhorabona els tècnics que han dut endavant el plec de 
prescripcions tècniques i el plec de clàusules administratives i recorda que ja va 
formular una sèrie de preguntes sobre el plec de clàusules administratives en la passada 
comissió informativa. 
 
El Sr. Sureda Fons anuncia que votarà a favor i considera que és una bona notícia que a 
l’externalització d’un servei, que és pròpia d’una ideologia de centredreta, s’adhereixin 
els grups de l’esquerra.   Anima a l’equip de govern a disminuir el consum 
d’instal·lacions esportives i d’altres instal·lacions públiques, i creu que l’externalització 
de serveis és un model a seguir. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la contractació d’aquest servei i fa esment que 
l’estudi de consultoria energètica ja va ser encarregat pel Sr. Sureda Fons.  Destaca que 
aquest tipus de contracte s’està implantant per Espanya i que suposarà una inversió 
d’1,7 milions d’euros per l’empresa adjudicatària, que els destinarà a millores de les 
instal·lacions per aconseguir un estalvi energètic.  Agraeix a la tècnica Sra. Pons 
Taberner i a l’enginyer Sr. Noel Barceló el seu treball. 
 
El Sr. Llodrà Gayà puntualitza que el Govern de l’Estat està instaurant un liberalisme 
trampa, ja que liberalitza els beneficis dels serveis i privatitza en el sector públic les 
pèrdues.  Considera que és necessari aquest contracte perquè l’Ajuntament no pot 
endeutar-se per executar les inversions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r.  Procedir a la tramitació de l’expedient de contractació del servei integral 
d’enllumenat públic exterior del municipi de Manacor, mitjançant procediment obert, 
selecció de l’adjudicatari en funció a diversos criteris, tramitació ordinària, i subjecte a 
regulació harmonitzada. 
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2n. Aprovar el plec de clàusules administratives particulars, el plec de prescripcions 
tècniques i l’estudi econòmic financer que regirà la contractació esmentada, per una 
durada de 10 anys a comptar del dia de la data de formalització del contracte, prevista 
per al dia 24 de març de 2014, en cas de formalitzar-se amb posterioritat a aquesta data, 
es mantindrà la vigència inicial de 10 anys a comptar del dia de la formalització del 
contracte amb el reajustament d’anualitats que correspongui, amb un pressupost màxim 
anual de licitació corresponent al primer any natural de 547.717,11 euros per a la 
prestació P1, més 268.170,33 euros per a les prestacions P2 i P3, més el 21% d’IVA, 
com a partida independent (171.336,36 euros).  Cost total màxim anual per a 
l’Administració de les prestacions P1, P2 i P3: 987.223,80 euros, IVA inclòs. 
 
El valor total estimat del contracte és de 8.485.229,37 euros, IVA exclòs, sense 
perjudici quan resulti procedent de l’import equivalent per aplicació de la revisió de 
preus (pel càlcul d’aquest import de conformitat amb l’article 88.1 del TRLCSP s’ha 
tingut en compte l’import de les possibles modificacions previstes en aquest plec que 
poden produir-se). 
 
3r. Fixar i establir els compromisos de despeses pel contracte del servei integral 
d’enllumenat públic exterior del municipi de Manacor, a subscriure per als exercicis 
2014, 2015, 2016, 2017, 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023 i 2024 per les anualitats 
que s’assenyalen:: 

• Anualitat 2014: 629.461,58 euros, més el 21% d’IVA. 
• Anualitat 2015: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2016: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2017: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2018: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2019: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2020: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2021: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2022: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2023: 815.887,44 euros, més el 21% d’IVA 
• Anualitat 2024: 186.425,86 euros, més el 21% d’IVA 

 
4r. Consignar en el pressupost de l’exercici 2014 i en els pressupostos següents les 
quantitats previstes en l’apartat anterior per fer front a les despeses derivades del 
contracte administratiu de serveis que es formalitzi, havent de ser objecte els 
compromisos econòmics d’adequada i independent comptabilització. 
 
5è. Condicionar la despesa prevista a executar en el proper exercici a l’existència de  
crèdit adequat i suficient dintre del pressupost de l’exercici següent, atès que es tracta 
d’un expedient de tramitació anticipada de la despesa plurianual, respecte del qual no es 
requereix consignació pressupostària per formalitzar el contracte, però sí a l’exercici en 
que s’ha d’iniciar la seva execució. 
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6è. Aprovar l’obertura del procediment de licitació mitjançant publicació d’anunci en el 
DOUE per un termini de cinquanta dos dies naturals, a comptar des de la data 
d’enviament de l’anunci del contracte a l’Oficina de Publicacions de la Comissió 
Europea, al BOE i al BOIB, comptant però el termini de presentació de proposicions a 
partir de la data d’enviament de l’anunci de licitació a l’Oficina de Publicacions de la 
Comissió Europa.   Amb caràcter simultani s’exposa al públic el plec de clàusules 
administratives que ha de regir la contractació a efectes de reclamacions contra 
l’esmentat plec que es podran presentar en el termini de 10 dies naturals a comptar del 
dia següent a la publicació de l’anunci de licitació en el BOIB. 
 
 
11. Dictamen de la Comissió Informativa General sobre aprovació provisional de 
la modificació de les  NNSS sobre usos esportius polígons de serveis de Manacor 

 
La Sra. Riera Mascaró defensa el dictamen i després d’un breu debat 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i 
Esquerra Republicana), i, per tant, complint el quòrum de majoria absoluta exigit a 
l’article 47.2.ll) de la Llei 7/1985, d’abril: 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació puntual de les NNSS de Manacor sobre la 
implantació de l’ús esportiu en els polígons de serveis de la ciutat de Manacor, 
identificats com a polígons 1-15, 1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1, segons documentació 
redactada per l’arquitecte Sr. Bernat Parera Ferrer, que incorpora l’esmena de les 
deficiències de l’informe de la Comissió d’Ordenació del Territori del Consell de 
Mallorca. 
 
2n. Remetre a la Comissió Insular d’Urbanisme i Territori del Consell de Mallorca la 
modificació puntual referenciada en el punt anterior, als efectes de la seva aprovació 
definitiva. 
 
Diversos 
 
12. Moció del Grup Municipal Socialista per a la resolució del conflicte educatiu a les 
Illes Balears 
 
Moció presentada el 25 d’octubre de 2013, amb el núm. 15776 del RGE, pel Grup 
Municipal Socialista per a la resolució del conflicte educatiu a les Illes Balears. 
 

“Front al que estableix la normativa vigent, el govern del Partit Popular vol imposar un 
canvi de model educatiu via un decret llei pel qual s’adopten determinades mesures urgents 
en relació a la implantació per al present curs del sistema de tractament integrat de les 
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llengües als centres docents no universitaris 5/2013, de 6 de setembre, després que el 
Tribunal Superior de les Illes Balears proposés la suspensió cautelar de l‘aplicació del 
Decret de Tractament Integral de les Llengües 15/2013, de 19 d’abril.  El Govern no ha 
comptat amb els docents, ni amb els experts en matèria lingüística i pedagògica per legislar 
en una matèria tan cabdal com és l’educativa, i cau almenys en tres contradiccions amb 
aquesta mesures:  imposa, no escolta i l’aplica sense conèixer la realitat actual que han 
provocat les retallades. 
 
Actuant com si l’avantprojecte de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa 
(LOMQE) ja estigués instaurada, s’ha obligat als directors dels centres educatius a aprovar 
projectes lingüístics sense passar pels consells escolars i sense tenir en compte l‘article 27.3 
de la Constitució Espanyola, que regula la participació efectiva dels pares i mares en el 
sistema educatiu;  ni la Llei Orgànica d’Educació (LOE), de 4 de novembre de 2006, que a 
l’article 118 estableix l’obligació de les administracions educatives de fomentar l’exercici 
efectiu de la participació d’alumnat, professorat, famílies i personal d’administració i 
serveis en els centres educatius; una participació articulada a través dels consells escolars, 
que la legislació contempla com a òrgan col·legiat de govern del centre, i especifica que 
entre les seves competències figura aprovar i avaluar els projectes educatius, que inclou el 
projecte lingüístic, el projecte de gestió i les normes d’organització docent;  a més, 
determina que els consells escolars es reuniran, entre d’altres supòsits, sempre que ho 
sol·liciti un terç dels seus membres, d’acord amb el que assenyalen els articles 20 i 21 dels 
Reglaments Orgànics de les Escoles Públiques d’Educació Infantil, dels Col·legis Públics 
d’Educació Primària i dels Instituts d’Educació Secundària (Decret 119/2002, de 27 de 
setembre i Decret 120/2002, de 27 de setembre). 
 
Aquest canvi de model es sustenta també en l’avantprojecte de Llei sobre l’ús dels 
símbols institucionals de les Illes Balears, que atempta contra el dret constitucional de 
llibertat d’expressió en un intent d’anar contra la Llei Orgànica d’Educació (LOE), 
encara en vigor.  D’altra banda, el nou avantprojecte de Llei reguladora de la 
convivència escolar i de l’autoritat del professorat dels centres educatius de les Illes 
Balears, de 3 de desembre de 2012, és un altre dels pilars d’aquest canvi de model que 
atempta contra les llibertats de càtedra i d’expressió i pretén tornar a un model 
reglamentari sancionador.  Per últim, cal afegir la vulneració del Decret 92/1997, de 4 
de juliol, que regula l’ús i ensenyament de i en llengua catalana, pròpia de les Illes 
Balears, i de la Llei de Normalització Lingüística de les Illes Balears, de 29 d’abril de 
1986, la qual cosa suposa un atac flagrant a la nostra llengua. 
 
Per tot l’exposat, el Ple de l’Ajuntament de Manacor proposa els següents ACORDS: 
 
1. Instar al Govern de les Illes Balears a la derogació del Decret - Llei de Tractament 
Integral de Llengües i a la retirada dels avantprojectes de Llei de Símbols i de 
Convivència, a més de l‘aplicació en el curs 2013-2014 dels mateixos projectes 
lingüístics que en el 2012-2013, davant la inseguretat jurídica que ha provocat el 
Govern amb la publicació de dos decrets en menys de quatre mesos sobre la mateixa 
matèria. 
 
2. Instar al Govern de les Illes Balears a l’arxiu dels expedients dels directors de Maó. 
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3. Instar al Govern de les Illes Balears a la creació d’un equip d’experts de tots els 
àmbits educatius per estudiar com es pot continuar millorant l’aprenentatge de llengües 
a les Illes Balears. 
 
4. Instar al Govern de les Illes Balears al cessament immediat de tot l’equip directiu de 
la Conselleria d’Educació per la seva incapacitat de trobar solucions al conflicte 
educatiu que ells mateixos han creat a la nostra Comunitat i que no té precedents en la 
història autonòmica. 
 
5. Instar al Govern de les Illes Balears a dedicar l’estalvi de més de dos milions d’euros 
a conseqüència de la Vaga d’aquest inici de curs 2013-14 a millores en el manteniment 
dels centres escolars i beques educatives destinades a l’alumnat de la nostra comunitat. 
 
6. Instar al Govern de les Illes Balears a respectar la normativa vigent que regula el 
funcionament dels consells escolars dels centres educatius. 
 
7. Instar al Govern de les Illes Balears a respondre per escrit de forma clara quin és el 
projecte lingüístic que, segons la Conselleria, han d’aplicar els centres educatius del 
terme municipal de Manacor: si ha de ser el darrer aprovat pel consell escolar o si s’ha 
aplicar algun altre no aprovat pels consells escolars per imperatiu de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Universitats de les Illes Balears. 
 
Manacor, 23 d’octubre de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí defensa la proposta. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport a la proposta presentada. 
 
El Sr. Oliver Gomila acusa al PP de “tics” dictatorials. 
 
El Sr. Bosch Lliteras destaca que la Sra. Fernández Rubí segueix en la seva línia 
manifestada en passats plenaris i que el seu grup està al costat de la Conselleria 
d’Educació, per la qual cosa votarà en contra de la proposta. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que votarà a favor de la proposta del Grup Municipal 
Socialista i recrimina a la Conselleria la seva actitud de no voler rectificar l’errada de 
l’aprovació del Decret del TIL. 
 
El batle  es pronuncia a favor de la proposta, dona el seu suport a la comunitat docent i 
li agraeix la seva tasca. 
 
La Sra. Fernández Rubí recorda al Sr. Bosch Lliteras que fa unes setmanes es va produir 
una manifestació contra el TIL, a la qual hi varen assistir més de cent mil persones. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (Coalició per Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-I-EM, AIPC, ALM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres vots en contra (Partit Popular de Manacor): 
 
1. Instar al Govern de les Illes Balears a la derogació del Decret - Llei de Tractament 
Integral de Llengües i a la retirada dels avantprojectes de Llei de Símbols i de 
Convivència, a més de l‘aplicació en el curs 2013-2014 dels mateixos projectes 
lingüístics que en el 2012-2013, davant la inseguretat jurídica que ha provocat el 
Govern amb la publicació de dos decrets en menys de quatre mesos sobre la mateixa 
matèria. 

 
2. Instar al Govern de les Illes Balears a l’arxiu dels expedients dels directors de Maó. 

 
3. Instar al Govern de les Illes Balears a la creació d’un equip d’experts de tots els 
àmbits educatius per estudiar com es pot continuar millorant l’aprenentatge de llengües 
a les Illes Balears. 

 
4. Instar al Govern de les Illes Balears al cessament immediat de tot l’equip directiu de 
la Conselleria d’Educació per la seva incapacitat de trobar solucions al conflicte 
educatiu que ells mateixos han creat a la nostra Comunitat i que no té precedents en la 
història autonòmica. 

 
5. Instar al Govern de les Illes Balears a dedicar l’estalvi de més de dos milions d’euros 
a conseqüència de la Vaga d’aquest inici de curs 2013-14 a millores en el manteniment 
dels centres escolars i beques educatives destinades a l’alumnat de la nostra comunitat. 

 
6. Instar al Govern de les Illes Balears a respectar la normativa vigent que regula el 
funcionament dels consells escolars dels centres educatius. 

 
7. Instar al Govern de les Illes Balears a respondre per escrit de forma clara quin és el 
projecte lingüístic que, segons la Conselleria, han d’aplicar els centres educatius del 
terme municipal de Manacor: si ha de ser el darrer aprovat pel consell escolar o si s’ha 
aplicar algun altre no aprovat pels consells escolars per imperatiu de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Universitats de les Illes Balears. 
 
 
13. Moció del Grup Municipal d’Esquerra Republicana per rebutjar la instal·lació 
d’un camp solar de 60 MW a Santa Cirga 
 
Moció del Grup Municipal d’Esquerra Republicana per rebutjar la instal·lació d’un camp 
solar de 60 MW a Santa Cirga, presentada el 25 d’octubre de 2013, amb el núm. 15843 de 
RGE. 
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“Hi ha prevista per part de l’empresa Parque Fotovoltaico Santa Cirga SL la instal·lació 
d’un camp solar de 60 MW a les finques de Santa Cirga i Son Crespí Nou.  L’Ajuntament 
de Manacor ja disposa de la documentació del projecte.  Aquest parc solar preveu 250.000 
plaques i l’ús de prop de cent trenta quarterades de sol rústic. 
 
Els camps solars que hi ha a Mallorca, els més grossos, tenen una potència d’uns 2 o 3 
MW, o sigui, vint i trenta vegades inferiors a la projectada.  Instal·lacions d’aquesta 
magnitud, 60 MW, n’hi ha ben poques en el món i se solen instal·lar a terrenys desèrtics de 
països ben extensos. 
 
La demanda mitjana d’energia elèctrica a Mallorca està al voltant dels 400 MW per la qual 
cosa aquesta instal·lació, ella tota sola, suposaria el 15% de l’energia elèctrica de l’Illa. 
 
Per l’impacte paisatgístic que suposa, per la no existència d’augment de demanda d’energia 
elèctric i sobre tot per la desmesura de la magnitud del projecte, el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana proposa al Ple que s’aprova el següent acord. 
 
- L’Ajuntament de Manacor, més enllà dels informes tècnics que hagi d’emetre al respecte, 
rebutja políticament la instal·lació mega camp solar de 250.000 plaques projectat a Santa 
Cirga i insta als organismes supramunicipals competents a fer tot el possible per aturar-ho. 
 
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 25 d’octubre de 2013” 

 
El Sr. Llodrà Gayà retira la proposta, ja que hi ha hagut un posicionament dels tècnics 
municipals en contra i que l’empresa promotora  ha demanat una reunió amb tots els 
representants dels grups per explicar el projecte del camp solar de Santa Cirga. 
 
 
Moció d’urgència 
 
Única. Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
 
La Sra. Riera Mascaró justifica la urgència que per una errada no va poder tractar-se en 
la passada comissió informativa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència aquest assumpte. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica la proposta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per tretze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i Srs. Perelló Román i Sureda Fons) i set abstencions (Partit Popular de Manacor, 
Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana): 
 

I 
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Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, en conseqüència, aprovar la 
factura núm. 13.090062, de data 30.09.2013, presentada per la mercantil Melchor 
Mascaró SA, amb CIF núm. A-07045248, corresponent a “actuacions no contemplades 
Rambla del Rei En Jaume”, per un import total, IVA inclòs, de 36.858,29 euros. 
 

II 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits que es diran, per ser despeses que corresponen 
a un exercici pressupostari posterior al que correspondria la seva aplicació, i, en 
conseqüència, aprovar les factures que es relacionen presentades per la mercantil 
Melchor Mascaró SA, amb CIF núm. A-07045248, per un import total, IVA inclòs, de 
12.900,90 euros. 
 
Núm. factura Data factura concepte Import 
PA 121050 30.09.2012 Diferència d’IVA del 18% al 21%: 

pavimentació zona carrers Son Boga, Molí 
d’en Xema i Barracar i soterrament xarxa 
aèria de mitja tensió zona carrers Tarragona, 
Barracar i passeig Ferrocarill de Manacor 

 
 
 
 

3.770,70 € 
PA 121049 30.09.2012 Diferències d’IVA del 18% al 21%: 

acondicionament i viabilitat Camí de la Mar 
de s’Illot 

 
 

48,59 € 
P 1202008 24.02.2012 Obra acondicionament i viabilitat Camí de la 

Mar, s’Illot. 5a certificació i darrera 
 

1.911,30 € 
12 040077 30.04.2012 Treballs tub Pista d’Atletisme 3.038,50 € 
12 040078 30.04.2012 Treballs trasplantació d’espècies Auditori 1.060,82 € 
12 020028 01.02.2012 Canvi de barana passeig de la Sirena, Porto 

Cristo 
 

3.070,99 € 
  total import, inclòs IVA 12.900,90 € 

 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 


